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کدام گلر جانشین بیرانوند در 
پرسپولیس می شود؟

به گزارش «ورزش ســه»، در شرایطی که آینده  �
فوتبال در تمامی نقاط دنیا به دلیل شــیوع ویروس 
کرونا نامشــخص اســت و حتــی بحث های جدی 
درخصوص زمــان پنجره نقل و انتقالاتی در لیگ ها 
شــکل گرفته، شــاید یکی از موضوعاتی که باید در 
پرســپولیس جدی گرفته شــود، مســئله جانشینی 
علیرضا بیرانوند اســت؛ گلر شماره یک و ملی پوش 
پرســپولیس که بعد از موفقیت هــای بزرگی که در 
این تیم کســب کــرده، اکنون به رؤیــای بزرگ خود 
نیز رســیده و در آســتانه انتقال به فوتبال اروپا قرار 
دارد. علیرضا بیرانوند که در اواســط فصل قرارداد 
خود را با باشگاه انتورپ به امضا رسانده، قرار است 
بر اســاس آن فصل آتــی را در لیــگ بلژیک و این 
تیــم دنبال کند.در این بین شــاید نگاهی به اهداف 
احتمالی پرسپولیس و یحیی گل محمدی برای نقل 
و انتقالات تابســتانی و انتخاب گلر برای جانشینی 
علیرضا بیرانوند هم جالب  توجه باشــد. در فوتبال 
ایران شــاید انتخــاب گلری در شــرایط فعلی برای 
حضــور در دروازه فصل آینده پرســپولیس یکی از 
بزرگ ترین مشــکلات یحیی گل محمدی محســوب 
شــود. دروازه بانان طراز اول یا موانعی برای حضور 
در این تیم دارند یا تحت قرارداد باشــگاه های خود 
قرار دارند و مذاکــره و جذب آنها برای این تیم دور 
از دســترس اســت. با این حال فارغ از این مســائل 
به بررســی گلرهایی که می توانند نامزد حضور در 
پرسپولیس به جای علیرضا بیرانوند باشند، خواهیم 

پرداخت.
پیام نیازمند؛ خیلی دور

شــماره یک ســپاهان و پدیــده دروازه بانی دو 
فصل اخیر فوتبــال ایران شــاید بزرگ ترین دلخواه 
پرســپولیس و هــواداران این تیم بــرای حضور در 
تهران است. نیازمند اما بزرگ ترین موانع را برای این 
انتخاب خواهد داشت. اولین آن جبهه گیری باشگاه 
سپاهان و هواداران این تیم خواهد بود و مانع دیگر 
باقی ماندن یک فصل دیگر از قراردادش با باشــگاه 
اصفهانی اســت که شــاید باب هرگونــه مذاکره را 

منتفی کند.
علیرضا حقیقی؛ بازگشت پسر سرخ

دروازه بان سابق پرســپولیس و تیم ملی در این 
فصل به فوتبال ایران بازگشته و نمایش قابل قبولی 
نیــز درون دروازه نســاجی از خود به جا گذاشــته 
اســت. تجربه بالای حضور در تیم ملی و حضور در 
فوتبال اروپا در کنار ســابقه کار در پرسپولیس او را 
یکی از گزینه های پرسپولیس نشان می دهد و البته 
باید دید نســاجی راضی به این انتقال خواهد شد یا 
اینکه یحیی نظری برای این انتقال خواهد داشــت 

یا خیر.
حامد لک؛ سال ها بعد از گزینه بودن

لک در دوران اوج خود همواره یکی از گزینه های 
پرسپولیس محسوب می شد و بارها علاقه اش را نیز 
به این تیم با حرکات حساســیت برانگیز خود نشان 
داده بود. بــا این حال این انتقال تحقق پیدا نکرد تا 
اکنون لک نیــز در فاصله زیادی از دورانی که مورد 
توجه پرسپولیس قرار داشت، قرار گیرد. لک در این 
فصل در ماشین ســازی نیز از روحیه همیشگی خود 
فاصله گرفته و باید دیــد در صورت ادامه لیگ، آیا 
درخششی خواهد داشــت که سرخ ها را ترغیب به 

این مذاکره کند یا خیر.
محمدرضا اخباری؛ نه در قامت شماره یک

اخباری نیز جزء دروازه بانانی محســوب می شد 
که در دوران اوج خود در سایپا و بعد از آن تراکتور، 
مورد توجه پرســپولیس قرار داشــت اما دو فصل 
اخیــر و دوری اش از ترکیــب اصلــی، او را از صدر 
ســتاره های موردتوجه در نقل و انتقالات دور کرده 
اســت. اخباری که این روزهــا دوران مصدومیت را 
پشت سر می گذارد نمی خواهد تصمیمی بگیرد که 
بار دیگر او را نیمکت نشــین کند و شــاید در شرایط 
فعلــی رقابت بین او و رادوشــوویچ به ســود گلر 

کروات چربش بیشتری داشته باشد.
رشید مظاهری؛ انتقال غیرممکن

دیگــر دروازه بــان ملی پــوش فوتبال ایــران نیز 
در ســال های اخیر همواره در تیتــر اخبار مربوط به 
حضور در پرسپولیس قرار داشته و خودش نیز آن را 
تأیید کرده است. با این حال او در این فصل با حضور 
در تراکتــور به عنوان دیگر قطــب فوتبال ایران، این 
انتقال را منتفی کرده اســت و قرارداد سه ساله او با 
این تیم، او را از تیررس پرسپولیس کاملا دور می کند.

سوشا مکانی؛ در سودای نروژ
مکانــی بــا آن ســبک خــاص زندگــی اش که 
باعث شــده بــود در دوران حضور در پرســپولیس 
حاشــیه های بزرگی را تحمل کنــد، هرچند در این 
فصل و با بازگشــت موفق به نفت مسجدسلیمان 
توانســته نظرهــا را بار دیگر به ســمت خود جلب 
کند، اما خواســته اش برای اقامت در کشور اروپایی 
احتمالا مانع از این خواهد شــد که پرسپولیس نیز 

بتواند روی او نظر مثبتی داشته باشد.
محمد دریس؛ نه در حد شماره یک

دروازه بان دومتــری نفت آبادان نیــز به عنوان 
یکــی از پدیده هــای دو فصــل اخیر فوتبــال ایران 
شناخته می شود. محمد دریس با ۲۴ سال و قامت 
منحصربفرد خود خیلی زود توانســت چهره شود 
اما هنوز بعید اســت که بتوانــد در زمره یک انتقال 
ویژه قرار داشته باشد و فرصت زیادی برای نمایش 
توانایی خود دارد و باید دیــد در آینده قادر خواهد 
بود با بهره گیــری از این فیزیک جالــب، خود را به 

عنوان یک گلر ویژه نیز مطرح کند یا خیر.

چرا لیگ ایران از ابتدای اردیبهشت 
شروع نمی شود؟

ادامه دارشــدن بحران شیوع کرونا در ایران و  �
اظهارات وزیر بهداشت حاکی از طولانی ترشدن 
تعطیلات مســابقات ورزشی اســت و به همین 
دلیل ســازمان لیگ قادر به برگزاری لیگ برتر از 
ابتدای اردیبهشت نخواهد بود. به گزارش ایسنا، 
ادامه بحران گســترش بیمــاری کرونا در اقصی 
نقاط جهان و تعطیلی تمام مســابقات ورزشی 
از جمله فوتبال، موجب ســردرگمی تیم ها شده 
اســت و اطلاع دقیقی از زمان بازگشــایی اماکن 
عمومــی و امکان مشــاهده مســابقات فوتبال 
وجود ندارد. بعد از لغو مسابقات ورزشی تا پایان 
فروردین، هنوز تاریخ جدیدی برای شروع مجدد 
مســابقات اعلام نشده اما ســازمان لیگ امیدوار 
اســت ســتاد مقابله با ویروس کرونــا در اوایل 
اردیبهشت اجازه برگزاری مسابقات را بدهد تا به 
این شکل مانع از نیمه تمام ماندن مسابقات شود.

 تعطیلی تمرینات و ناآمادگی بازیکنان
تقریبا از اوایل اسفند ماه سال گذشته، تمرینات 
گروهــی تیم ها به حالــت نیمه تعطیل درآمد و 
به جــز مقطعی، بازیکنان در خانــه به تمرینات 
خــود پرداختنــد و همــه ۱۶ تیــم لیگ برتری تا 
اطلاع ثانوی تمرینات خود را تعطیل کردند. این 
تعطیلی موجب خارج شدن بازیکنان از وضعیت 
بدنی ایدئال شــده و اکنون برخــی از آنها اعلام 
کرده اند که بازگشت به تمرینات و فشار آوردن به 
بازیکنان می تواند موجب بروز مصدومیت شود. 
در حالی که حدود ۱۵ روز تا تاریخ قبلی سازمان 
لیگ برای شروع مسابقات باقی مانده، همچنان 
تمرینات تیم ها تعطیل اســت و به نظر نمی رسد 
بــا آغاز لیگ برتر، بازیکنان قــادر به بازیابی خود 

و رسیدن به بهترین وضعیت بدنی خود باشند.
 سرنوشــت لیگ برتر در دستان ستاد مقابله با 

کرونا
در  بازیکنــان  و  مربیــان  کــه  شــرایطی  در 
ســردرگمی ناشی از نامشــخص بودن سرنوشت 
مســابقات به سر می برند، مسئولان سازمان لیگ 
اعلام کردند که برای شــروع مجدد فصل جاری، 
تابع نظرات ســتاد مقابله با کرونا هستند و هیچ 
برنامه ای را با نظر شخصی خود انجام نخواهند 
داد. در همیــن رابطــه مســعود ســلطانی فر، 
عالی ترین فرد ورزشــی کشــور نیز اعــلام کرده 
که هنــوز ادامه برگزاری مســابقات مشــخص 
نیســت و البته نمی توان درباره نیمه تمام ماندن 
مســابقات هم نظــری ارائه کرد. ایــن موضوع 
ناشــی از اعلام نشــدن زمان جدید از سوی ستاد 
مقابله با کرونا برای شروع فعالیت ها و برگزاری 

رویدادهاست.
کنترل  کرونــا  ویروس  هنــوز  بهداشــت:  وزیر   

نشده است
آمارهــا و ارقام از شــمار مبتلایان به ویروس 
بحرانی بــودن  نشــان دهنده  کشــور  در  کرونــا 
وضعیــت در ایــران اســت و هنــوز وضعیــت 
بــرای شــروع فعالیت هــای  امیدوارکننــده ای 
گروهی به وجود نیامده اســت. به همین دلیل، 
وزیر بهداشــت برای جلوگیــری از حضور مردم 
در امکان عمومــی در اظهارنظری اعلام کرد که 
فعلا در فــاز کنترل بیماری کووید ۱۹ هســتند و 
امــکان دارد از هفته های آینده وارد فاز مهار این 
بیماری شــوند و تا این زمــان، هموطنان باید در 

خانه بمانند.
 نامساعدبودن شرایط برای شروع فوتبال

معنــای  بــه  نمکــی  دکتــر  صحبت هــای 
فراهم نبودن شرایط برای شــروع مجدد فوتبال 
و سایر مســابقات در ایران اســت و نمی توان با 
برگزاری مســابقات درباره این موضوع ریســک 
کرد. با وجود اعلام نشــدن تاریــخ جدیدی برای 
شروع مســابقات و موکول نشــدن آن از ابتدای 
اردیبهشــت به زمان دورتری، به نظر می رســد 
فعلا شرایط مساعد نیســت و امیدواری سازمان 

لیگ برای شروع مسابقات بیهوده است.
تیم هــای ورزشــی نیز با آگاهــی از اظهارات 
مسئولان بهداشتی کشور و بدون توجه به تاریخ 
قبلی اعلام شده برای شــروع مسابقات، هنوز از 
آغاز تمرینات خودداری کرده اند و با این شرایط، 

نمی توانند آماده شرکت در مسابقات شوند.
 نگاهــی به وضعیــت لیگ های اروپــا؛ تمدید 

تعطیلات تا پایان خرداد
وضعیت در کشــورهای اروپایی تقریبا بدتر از 
ایران اســت و به همین دلیل مســابقات ورزشی 
آنهــا تا خرداد و تیر ســال جاری تعطیل شــده 
است. اما این موضوع فقط مربوط به کشورهایی 
مانند ایتالیا و اســپانیا نیســت. ســایر کشورهای 
آلوده بــه بیمــاری کرونا کــه تقریبا شــرایطی 
مشــابه ایران دارند هم مســابقات ورزشی خود 
را تا پایــان خرداد تعطیل کردنــد و فعلا خبری 
از فوتبال نیســت تا در این شرایط زمینه آلودگی 
بیشــتر برای افراد دخیل در برگزاری مســابقات 
فراهم نشــود. یکی از این کشورها، روسیه است 
که مســابقات لیگ برتر این کشور فعلا تا خرداد 
لغو شــده و قطعا از نظر سازمان دهی مسابقات 
ورزشی بهتر از ایران است اما با این وجود، اجازه 
برگزاری مســابقات در اردیبهشــت را ندادند. به 
نظر می رســد با وجود اعلام نشدن تاریخ جدید از 
سوی ستاد مقابله با کرونا، این موضوع به معنی 
شروع مسابقات ورزشی از ابتدای اردیبهشت نیز 

نیست و باید چشم انتظار زمان دیگری باشیم.

فوتبال خبر

شــرق: اواخر ســال ۹۸ برای فوتبال ایران، همراه با 
حواشــی عجیبی بود؛ از متوقف شــدن لیــگ برتر به 
دلیل شــیوع ویروس کرونا، محکوم شدن پرسپولیس 
و اســتقلال به پرداخــت بیش از ۳۰ میلیــارد تومان 
به مربیان خارجی و ســابق خــود و به تعویق افتادن 
انتخابات فدراســیون فوتبال. در ســال ۹۹ اما ظاهرا 
پیامد اتفاقات عجیب ســال گذشته ادامه دارد که در 
مهم ترین اتفاق ممکن ســایه تعلیق فوتبال ایران به 
ذهن می رســد چراکه کنفدراســیون فوتبال آســیا به 
انتصاب مهدی محمدنبی به عنوان دبیرکل این ارگان 
ایراد وارد کرده اســت و باید دید این جاده پرپیچ وخم 

چه زمانی برای فوتبال ایران هموار خواهد شد.
تهدید فیفا و تعویق انتخابات فدراسیون فوتبال

«مهدی تاج استعفا کرد»! این خبر سرآغاز اتفاقات 
جدیــد فوتبال ایــران بود؛ مهــدی تاج کــه به دلیل 
مشکلات قلبی و قبلی(!) از سمت ریاست فدراسیون 
فوتبال اســتعفا کــرده بود، ایــن ارگان نیمه دولتی را 
وارد چالــش کرد تا به اتفاق اعضای هیئت رئیســه تا 
زمان انتخابات زودهنگام، سرپرســتی را معرفی کنند. 
نظر جمع بر انتصــاب موقت حیدر بهاروند به عنوان 
سرپرســت فدراســیون فوتبال بود کــه همین اتفاق 
نیــز رخ داد. در جلســات بعدی مقرر شــد انتخابات 
زودهنــگام فدراســیون فوتبال در تاریخ ۲۵ اســفند 
برگزار شــود و کاندیداها به مرور وارد ساختمان شیخ 
بهایی شدند تا ثبت نام کنند. مورد قابل تأمل اما جایی 
بود که تقریبا تمام کاندیداها برای پســت ریاست نام 

حیــدر بهاروند را بــه عنوان نایب رئیــس اول یا دوم 
خود معرفی کرده بودند؛ اتفاقی کم  ســابقه که نشان 
می داد آنها به دنبال این هســتند تا از قدرت بهاروند 
برای بالابردن شــانس خود در پیروزی انتخابات بهره 
ببرند. فیفا اما نســبت به انتخابات فدراسیون فوتبال 
حساس شــد و با انتشار بیانیه ای اعلام کرد اساسنامه 
در صورت عــدم اصلاح، برگــزاری انتخابــات را زیر 
ســؤال می برد و در واقع به صورت مســتقیم تهدید 
کــرد در صــورت برگــزاری انتخابات، فوتبــال ایران 
تعلیق خواهد شــد. پیش تر نیز ســعید آذری پرده از 
رازی برداشــت که نشــان می داد برخی اعضای فیفا 
در ســال ۱۳۹۰ اساسنامه اصلاح شــده ای را پیشنهاد 
کردند که به تصویب برســد اما در هشــت سال اخیر 
اساســنامه بدون تأیید فیفا و نماینــدگان مجلس به 
کار خــود ادامه داده اســت! ســعید آذری حتی بعد 
از رایزنی هایی توانســت ۹ امضای دیگر را از اعضای 
مجمع برای به کرسی نشاندن حرفش مبنی بر ایرادات 
اساسی اساســنامه بگیرد اما یکباره در شب آخر چند 
نفر با فشــارهای بیرونی امضــای خود را پس گرفتند 
که سعید آذری مجبور شد امضای این ۹ نفر را منتشر 

کند.
در هر صورت اعضای هیئت رئیســه متن فارســی 
اصلاح شــده را بــه فیفــا ارســال کردند کــه بازهم 
فدراســیون جهانی فوتبال اعلام کرد متن انگلیســی 
با فارســی هم خوانی نــدارد؛ ضمن اینکــه ایرادات 
اساســی اعم از دخالت وزیر ورزش و حق رأی ایشان 

و معاونانش باید به طور کامل از بندهای اساســنامه 
حذف شود. ایرادات موجود در اساسنامه و البته عدم 
تغییرات مدنظر فیفا، انتخابات فدراسیون را سرانجام 

به تعویق انداخت.
سرپرســتی غیرقانونی با انتصاب غیرقانونی برای 

پست دبیرکل
۱۶ آذر ۱۳۹۷ ابراهیم شــکوری بعد از اســتعفای 
محمدرضا ساکت از سمت دبیرکلی فدراسیون فوتبال 
ایران به عنوان سرپرســت معرفی شــد. اتفاقی که از 
همان ابتدا به صورت غیرقانونی شــکل گرفت. طبق 
ماده ۳۸ اساســنامه و از اختیارات رئیس  فدراسیون، 
مهدی تاج فقط می توانســت برای کمیته ها آن هم تا 
زمان مشخص شــدن رئیس کمیته، سرپرست انتخاب 
کند، اما رئیس فدراســیون وقت برخلاف اساســنامه 
برای دبیرکلی فدراســیون سرپرســت مشخص کرد. 
سرپرســتی که با گذشــت بیش از ۱۷ ماه به فعالیت 
غیرقانونــی خــود ادامــه داد و حالا بازهــم زمزمه 
بازگشــتش به فدراســیون به گوش می رسد. دبیرکل 
پســتی است که رئیس فدراســیون حق انتصاب او را 
ندارد و باید فرد مورد نظر را به هیئت رئیســه معرفی 
کند تا هیئت رئیســه دربــاره دبیــرکل تصمیم بگیرد، 
اما در مورد انتخاب شــکوری طبــق گفته هدایت االله 
ممبینی (عضو هیئت رئیســه فدراســیون فوتبال) این 
اتفاق رخ نداد. گفتنی اســت ابراهیم شــکوری دوره 
شــش ماه سرپرستی را به پایان رســاند اما باز هم در 
پســت خود ماند و در کمال شــگفتی با وجود اینکه 

تحت عنوان سرپرست حق امضا نداشت اما این کار را 
انجام می داد. در نهایت چند روز گذشته خبری منتشر 
شد مبنی بر اینکه مهدی محمدنبی به عنوان دبیرکل 
فدراســیون فوتبال ایران معرفی شــده است. اتفاقی 
که مشــخص بود با نظر جمعی اعضای هیئت رئیسه 
نبــوده اســت. در نهایت فیفــا با ارســال نامه ای به 
فدراسیون فوتبال نارضایتی خودش را از این انتصاب 
اعلام کرد چراکــه معتقد بود ایــن انتصاب خارج از 
اطلاع اعضای هیئت رئیســه و به شــکلی غیرقانونی 
به تصویب رســیده اســت: «ما نامه شــما بــه تاریخ 
۲۹ مــارس درمورد انتخاب آقــای مهدی محمدنبی 
به عنــوان دبیــرکل جدید فدراســیون فوتبــال ایران 
دریافت کردیم. در راســتای این انتصاب، ای اف ســی 
شــکایت هایی از منابع معتبــر دریافت کرده از جمله 
عبارت هایــی که از طرف افراد رســمی در رســانه ها 
منتشر شده که [می گویند] هیج جلسه هیئت رئیسه ای 
پیش از انتصاب تشکیل نشده است. بعضی از اعضا از 
این انتصاب آگاه نیســتند و تنها درباره آن در رسانه ها 
خوانده اند». انتقادات وارده از سوی فیفا دقیقا همان 
انتقاداتی اســت که به انتصاب ابراهیم شکوری وارد 
اســت اما در کمال شگفتی ایراد اصلی در اینجا فقط 
معطوف به نبی است و طبق گفته فدراسیون جهانی 
فوتبــال، ابراهیم شــکوری در حال حاضــر فرد قابل 
اعتماد و دارای صلاحیت پســت سرپرستی دبیرکلی 
فدراســیون فوتبال ایران اســت. از دیگر ایراداتی که 
فیفا نســبت به حضور نبی به عنوان پســت دبیرکلی 
گرفته این اســت که در زمان انتصاب او، نبی هم زمان 
عضو هیئت مدیره باشــگاه پرسپولیس بوده است که 
چنین امری اصلا پذیرفته نیســت چراکه او باید پیش 
از انتصاب از سمت قبلی خود استعفا می کرده است. 
همچنین فیفا از فدراســیون فوتبال درخواست کرده 
یک رونوشــت از برگزاری جلســه هیئت رئیسه برای 
انتخاب مهدی محمدنبی به عنوان دبیرکلی را ارسال 
کند؛ رونوشــتی که البته وجود خارجــی ندارد چون 
جلسه ای تشکیل نشده است. حالا فوتبال ایران برای 
دومین بار در دو ماه اخیر با خطر تعلیق روبه رو شــده 
و «عدم شفافیت» مســئله ای دردسرساز شده است. 
ســالی که با عدم شــفافیت و مخفی کاری آغاز شود 
پایان خوشــی نخواهد داشــت. هرچند برخی اعتقاد 
دارند اعضای هیئت رئیســه می توانند چنین توجیهی 
را از عدم تشــکیل جلســه بیاورند که به دلیل شیوع 
ویــروس کرونا جلســه را به صورت مجــازی برگزار 
کرده اند اما در هر صورت فیفا کاملا نسبت به اتفاقات 
رخ داده آگاه اســت که جلســه ای حتــی به صورت 
مجازی تشــکیل نشــده اســت. آن طور که مشخص 
است؛ سال ۱۳۹۹ چندان برای فوتبال ایران حداقل از 
لحاظ مدیریتی و بخش مالی جذاب نیســت. شکایت 
آندره اســتراماچونی هنوز به باشگاه استقلال نرسیده 
و با توجه به اتفاقــات رخ داده، آبی های تهران قطعا 
در ایــن پرونده محکوم خواهند شــد. پرداخت طلب 
شــفر و گادوین منشــا هم چند روز آینده مهلتش به 
پایان می رسد. از ســوی دیگر باشگاه پرسپولیس باید 
طلب حدود ۳۰میلیاردی برانکو، دســتیاران برانکو و 
ماریو بودیمیر را پرداخت کند. باشگاه های ورشکسته 
نماینده خوب فوتبال ورشکسته ای هستند که در حال 

حاضر مدیری بالای سر آن نیست! 

از احتمال ورشکستگی تا سایه تعلیق

مصیبت های بهاری فوتبال ایران

پوپک بســامی، اولین زن تاریخ وزنه بــرداری ایران 
کــه روی تخته آســیایی وزنــه زد را حــالا دیگر همه 
خوب می شناســند. او بیشــتر از اینکه بــه عنوان یکی 
از چهره های شناخته شــده در عرصــه ورزش در ذهن 
مردم جــای گرفته باشــد، به عنوان پرســتاری نمونه، 
معــرف حضور جامعه اســت. دختر فــداکاری که این 
روزها پا به پای کادر پزشــکی کشور در خط مقدم مبارزه 
با کرونا می جنگد تا از ســلامت اهالی ورزش حفاظت 
کند. پوپک که دانش آموخته رشــته پرستاری است، از 
زمــان ورود کرونا به ایران، تمریــن و وزنه زدنش را رها 
کرده تا در ســایت درمانی مجموعه ورزشــی آزادی از 
بیماران کرونایی پرســتاری کند. به سراغ بسامی رفتیم 
و گفت وگویی را درخصوص این روزهای بحرانی ترتیب 

دادیم که متن آن در ادامه می آید.
 خانم بســامی عکس های شما با پوشش سخت  �

و طاقت فرسای پرســتاری این مدت در شبکه های 
مجازی و رســانه های رسمی خیلی انتشار پیدا کرد و 
بازتاب زیادی داشــت. توضیح می دهید که چه شد 

تصمیم گرفتید به بیماران کرونایی کمک کنید؟
من کارشــناس رشته پرستاری هســتم. هفت سال 
است که پرستار هستم. تا پیش از این هم در بیمارستان 
لاله تهران کار می کردم اما از زمانی که ورزشــکار شدم، 
جزء پرســنل فدراسیون پزشــکی ورزشی شدم. در حال 
حاضــر محل خدمت من در ســایت درمانی مجموعه 
ورزشی آزادی است. از سوم اسفند که رسما اعلام شد 
کرونا وارد ایران شــده، ما هم مثــل بقیه مراکز درمانی 
درگیر این موضوع شــده و موظف شدیم پیگیر سلامت 
ورزشکاران باشــیم. طرح غربالگری و ضدعفونی کردن 

فدراســیون ها برعهــده ما یعنی فدراســیون پزشــکی 
ورزشــی بود. طبیعی اســت کــه وظیفه انســانی من 
حکم می کرد در این شــرایط بحرانی شانه خالی نکنم 
و بــه هموطنانم کمک کنــم. متأســفانه اصلا اوضاع 
خوب نیســت و همه مراکز درمانــی با محدودیت نیرو 
مواجه هســتند. در همین سایت درمانی آزادی من یک 
نفر پرســتارم. از آنجا که کار اینجا همیشه سبک بوده، 
نیروی زیادی بــرای آن جذب نکردند. فقط من یک نفر 
پرســتارم. برای همین وظیفه خودم می دانم که در این 
وضعیت خطرناک بمانم و هــر چه در توان دارم برای 
بیماران بگذارم. خوشــحالم که شــغلم با ورزشی که 
می کنم جوری درگیر شــد که بتوانم به نحو احســن از 

آن استفاده کنم.
 در این مدت بین ورزشکاران ملی پوش به نمونه  �

مثبتی هم برخوردید؟
خوشبختانه نه. باید بگویم که وزارت ورزش خیلی 
خوب در ایــن رابطه عمل کرد و بــا تعطیلی اردوها و 
اماکن ورزشــی مانــع از اتفاقات احتمالی بد شــد. من 

خودم ورزشــکار ملی پوش هســتم. زمانــی که گفتند 
اردوهــا و تمرینات تیم های ملی قبل از المپیک تعطیل 
می شود، خیلی حس بدی داشــتم و نمی توانستم این 
موضــوع را درک کنــم. با خــود می گفتــم بچه ها این 
همه زحمت کشــیده اند؛ نباید تمرینات را تعطیل کنند 
امــا وقتی آمدم و از نزدیک عمــق فاجعه را دیدم، تازه 
فهمیدم که چقدر وزارت ورزش تصمیم درستی گرفته 
است. خدا را شکر ما در بین ورزشکاران ملی پوش هیچ 
نمونــه مثبتی نداشــتیم اما در مورد ســایر کارمندان و 
پرســنل مجموعه ورزش موارد زیادی داشتیم که پیگیر 

درمان هایشان هستیم.
اما تســت کرونای احســان حدادی، قهرمان  �  

پرتاب دیسک مثبت شد؟
بله، آقای حدادی به مرکز ما مراجعه نکردند. ایشان 
خودشان اعلام کردند که بی توجهی کردند و در روزهای 
اوج، به بیرون خیلی رفت وآمد داشتند. برای همین کرونا 
گرفتند. آن طور که به ما اعلام کردند ایشــان در زمان بعد 

از تعطیلی اردوها و مسابقات تستشان مثبت شد.

 در این مدت قطعا از نظر روحی فشــار زیادی را  �
هم متحمل شدید؟

بله متأســفانه اگــر در همان روزهــای ابتدای ورود 
ایــن بیماری به کشــور مــردم مراعــات می کردند و در 
خانه هایشــان می مانند، قطعا اوضــاع بهتر بود. ما یک 
مریض داشــتیم که از ملی پوشــان بنام کشــور بودند و 
حدودا ۸۰ درصد علائم کرونا را داشــتند؛ من کارهایش 
را پیگیری می کردم و تقریبا مطمئن بودیم که کرونا دارد. 
این موضوع خیلی برایم ناراحت کننده بود. وقتی از این 
ورزشــکار آزمایش گرفتیم و تا زمانــی که منتظر بودیم 
جواب آزمایش بیاید، نمی دانید چه بر من گذشــت. اما 
خدا را شکر جواب منفی شد. همچنین یکی از همکاران 
مجموعه که آقای مســنی هم بود جواب آزمایششــان 

مثبت شد که آن هم برایم سخت و ناراحت کننده بود.
 با تعطیلی اردوها و تمرینات همه ورزشــکاران  �

مجبور هســتند در خانه تمرین کنند تا عقب نمانند. 
فکر نمی کنم شــما توانســته باشــید در این شرایط 

تمرینی داشته باشید؟
بلــه من به دلیل اینکــه از ابتدای اســفند ماه تمام 
مدت سر کار بودم نتوانســتم هیچ تمرینی داشته باشم 
و تا زمانی هم که این بیماری ریشه کن نشود، نمی توانم 
برنامه ای داشــته باشــم. ان شــاءاالله این مریضی تمام 
شــود تا بتوانم به آینده فکر کنم. البته این را بگویم که 
فکر های خوبی در ســر دارم. از آنجا که همه مسابقات 
بین المللی لغو شــده، اولین مســابقه ای که ما پیش رو 
داریم رقابت های قهرمانی کشــوری اســت. ان شاءاالله 
بتوانم در آنجا رکــورد خوبی بزنم تا دوباره به تیم ملی 

دعوت شوم. 

قبلا در بیمارستان لاله کار می کردم، الان در فدراسیون پزشکی ورزشی
روایت دختر وزنه بردارى که پرستار بیماران کرونایى است

یک سایت لهستانی نوشت مرتضی مهرزاد با دومترو ۴۶ سانتی متر 
On- قد برای تیم والیبال نشسته ایران بازی می کند. به گزارش سایت
set، مرتضی مهرزاد در حال حاضر سومین مرد بلندقامت جهان است 
کــه ورزش نیز می کند. او با اختلال هورمون رشــد روبه رو بود و باعث 
شــد قد او رشد فزاینده ای داشته باشد، طوری که در ۱۶سالگی نزدیک 
به دو متر قد داشــت و شرایط او یک شرایط خیلی نادر بود که مهرزاد 

با آن روبه رو شــده بود و همین امر و بیماری باعث شــد او در ورزش 
والیبال نشســته بازی کند و نتواند در والیبال عادی باشد. با وجود همه 
اینها و ســختی ها، مهرزاد در ســال ۲۰۱۱ به تیم ملی والیبال نشســته 
ایران دعوت شد. آشنایی مربیان والیبال نشسته ایران با او از طریق یک 
برنامه تلویزیونی بود. مهرزاد توانست همراه ایران مدال طلای والیبال 
نشســته پارالمپیک را به دســت بیاورد. درخشــش مهرزاد برابر مصر 

در نیمه نهایــی و بوســنی در فینال پارالمپیک چشــمگیر بود. در واقع 
از همان مراســم افتتاحیه پارالمپیک ریو حضــور او متمایز از دیگران 
بود و در زمان بازی هرگاه توپ به مهرزاد می رســید تماشاگران زیادی 
هیجان زده می شــدند، چون با قد بلند او عملا تیم حریف قادر به مهار 
آبشار های مهرزاد نخواهد بود. در دیدار فینال مهرزاد ۲۸ امتیاز کسب 

کرد تا چهره برتر زمین مسابقه لقب گیرد.

قدبلندترین والیبالیست جهان در ایران


